
Az Erasmus ösztöndíjnak köszönhetően a 2022/23. tanév első félévét Firenzében tölthettem, az 

Università degli Studi di Firenze egyetemen, ötödévesként. Nagyon élveztem ezt a pár hónapot, 

rengeteg élménnyel és tapasztalattal gazdagodva megyek haza innen. 

Az egyetemi rendszer egy kicsit eltolva, más felosztásban zajlik, mint a Semmelweis Egyetemen, ezért 

az ottani hatodéves hallgatókhoz tudtam csatlakozni. Négy tantárgy előadásait hallgattam: Neurológia, 

Pszichiátria, Szülészet-Nőgyógyászat és Szemészet. Az előadások a hét minden napján délután vannak, 

olaszul, 5 órában megtartva, közte nem mindig van szünet. A gyakorlatok ezzel szemben egy hónapos 

blokkokban vannak megtartva, és már a mobilitás előtt el kell dönteni, hogy min szeretnél részt venni. 

Én Pszichiátriából és Szülészet-Nőgyógyászatból voltam. A gyakorlatok délelőtt vannak, nagyon 

szabadon kezelik. Nincs meghatározott órarend, hogy mikor kéne bent lenni, nincs tanár, aki vezetné 

a gyakorlatot. Teljesen szabadon lehet választani, hogy mit szeretnénk megnézni a gyakorlatokon, bár 

túl sok interaktivitás nincs, az orvosok magyaráznak a hallgatóknak, de kérdéseket nem tesznek fel, 

műtéteken nem nagyon lehet asszisztálni.  

Az orvosi órákon kívül, olasz nyelvórán is részt lehet venni, ahol nagyon változó minőségű nyelvtanárok 

vannak, személy szerint a gyakorlaton, ahova beosztottak, ott a tanár nem volt túlságosan motivált az 

olasz nyelv tanítására és inkább csak kötetlenül beszélgettünk. Hasznos volt abból a szempontból, hogy 

sok Erasmus hallgatót ismertem meg és utána velük később el tudtuk mélyíteni a barátságunkat. 

A vizsgák úgyszintén olaszul zajlanak, mindegyik szóbeli. A vizsgáztatók velem egész megértőek voltak, 

nem zavarták őket a nyelvi nehézségeim. Vizsgaalkalomból volt elegendő, az egész tanév során lehetett 

vizsgázni különböző időpontokban, nem csak vizsgaidőszakban. 

A várost elég hamar megkedveltem. Firenzét nem kell szerintem senkinek bemutatni, olyan az egész 

város, mintha egy múzeumban élnél. Minden utcasarkon találsz valami többszáz éves műemléket, 

igazán különleges hangulata van. Ehhez a hangulathoz hozzájárul a sok fiatal a városban, az utcák 

esténként tömve vannak mulató emberekkel, akik az utcán italoznak és beszélgetnek. A rengeteg 

múzeum nagyon sok kulturális programmal szolgál a reneszánsz szerelmeseinek. Ezen kívül 

megszámlálhatatlan étterem, kávézó és kocsma található a városban, amiknek a nagyobbik része nem 

az egyetemisták pénztárcájához van árazva, hanem sokkal inkább az amerikai turistákéhoz, de van egy 

pár hely, ami igazi egyetemi kocsma és bármikor bele lehet futni véletlenül a barátokba. Szerencsére a 

téli félév miatt volt egy hosszú időszak, amikor visszafogottabb volt a turistaáradat, de az év nagy 

részében budapestiként felfoghatatlan mennyiségű turista van, ami miatt sokszor érdemes előre 

megvenni a jegyet, ahol lehetséges, mert előfordulhat, hogy aznap már nem lehet bejutni a múzeumba 

vagy klubba. 

A turizmus és a kevés kollégium miatt elég nagy lakhatási problémák vannak a városban. Kollégiumi 

helyekből nincs elegendő, az olasz hallgatóknak is csak egy nagyon kis hányada tudott kollégiumot 

találni és még azt is drágán. Én még két emberrel együtt béreltem egy lakást, és még így is 500-600 

euróra jött ki egy hónapban a lakbér+rezsi díja és ez volt az ismerősi körben az egyik legolcsóbb lakás. 

És az ártól elvonatkoztatva az volt a legnagyobb probléma, hogy még ezt a lakást is egy hónapon át 

napi 5-6 óra keresésbe telt megtalálni, mivel nincs sok kiadó lakás csupán egy félévre.  

Összességében nagyon sok élménnyel gazdagodtam, nagyon sok új barátságot kötöttem, ami remélem 

az elkövetkezendő években is meg fog maradni. Volt egy pár nagyon kedves és segítőkész ember az 

olasz hallgatók között is, akik sokat segítettek az egyetemi ügyeken és a beilleszkedésben. Az egyetem 

tanárai és az adminisztrátorok nem voltak túl segítőkészek, de végül is mindent sikerült megoldanom 


